
13 فرهنگ و هنر

رویدادها

سرلشکر باقری به دیدن
»ایستاده در غبار« نشست

سرلشکر باقری به همراه جمعی از سرداران 
نیروهای مس��لح به دیدن فیلم »ایس��تاده در 
غبار« نشس��تند. به گزارش فارس، سرلش��کر 
محمد باقری، رئیس ستاد کل نیروهای مسلح 
به همراه  سرلش��کر غلامعلی رشید، جانشین 
ستاد کل و تعدادی از سرداران نیروهای مسلح 
در پردیس س��ینمایی ک��ورش به دیدن  فیلم 
سینمایی »ایستاده در غبار« نشستند. »ایستاده 
در غبار« به زندگی احمد متوسلیان می پردازد 
و با اقبال خوب مخاطبان بیش از یک میلیارد و 

600میلیون تومان فروش داشته است.

عیادت وزیر سابق فرهنگ و ارشاد 
اسلامی از نادر طالب زاده

س��یدمحمد حسینی، وزیر س��ابق فرهنگ 
و ارش��اد اس��لامی به عی��ادت نادر طال��ب زاده 
 مستندس��از و فع��ال جبه��ه فرهنگ��ی رفت. 
به گزارش تس��نیم، س��یدمحمد حسینی، وزیر 
س��ابق فرهنگ و ارش��اد اس��لامی  با حضور در 
منزل نادر طالب زاده، ضمن عیادت از روند درمان  
وی مطلع ش��د. نادر طال��ب زاده که چند روزی 
به علت مش��کلات تنفسی و نارسایی های قلبی 
بستری ش��ده بود، از بیمارستان مرخص شده و 
در حال استراحت در منزل است.  نادر طالب زاده، 
مستندساز و فعال فرهنگی جبهه انقلاب اسلامی 
و مج��ری برنامه ه��ای گفت وگومحور س��یما با 
رویکرد موضوعات سیاسی و انقلابی است. برنامه 
»راز« یکی از مهم ترین و اثرگذارترین برنامه های 
چند سال اخیر وی در تلویزیون بوده است. این 
برنام��ه آرمان ها و ارزش ه��ای متعلق به جبهه 
انقلاب را با زبان فرهنگ هنر و رسانه و با نگاهی 

جهان شمول دنبال می کرد.

همزمان با ولادت امام رضا)ع(
شبکه 3 سیما »اچ دی« می شود

همزمان با ولادت امام رضا)ع( پخش رسمی 
ش��بکه 3 با فرمت HD در سراسر کشور آغاز 
می ش��ود. به گ��زارش تس��نیم، در ادامه روند 
کیفی س��ازی برنامه های تلویزیونی، با ش��روع 
بازی های المپیک 2016 ریو پخش آزمایشی 
برنامه های ش��بکه 3 با فرمت HD آغاز ش��د. 
همزمان با ولادت امام رضا)ع( پخش رس��می 
شبکه 3 با فرمت HD، با حضور ریاست محترم 
سازمان از طریق فرستنده سوم دیجیتال برای 
مخاطبان تهران و مراکز استان ها آغاز می شود.

آغاز بزرگ ترین برنامه فرهنگی 
با نمایش »فصل شیدایی«

بزرگ ترین برنامه فرهنگی شهر قزوین با شروع 
نمایش »فصل شیدایی« کلید خورد. به گزارش 
تس��نیم، مرکز هنرهای نمایشی انقلاب اسلامی 
)مهنا( ش��هر قزوین را برای برگ��زاری تازه ترین 
نمایش بزرگ »فصل شیدایی« برگزیده است که 
اجرای این نمایش در ش��هر قزوین و با استقبال 
گسترده مردمی انجام شد. گروه »فصل شیدایی« 
تا به امروز توانسته زیر نظر مرکز هنرهای نمایشی 
انقلاب اس��لامی در شهرهای مختلفی همچون 
اهواز، شهرکرد، خرم آباد، بوشهر، یزد، کرمانشاه، 
بندرعباس، خرمش��هر، ابوموسی، شوش دانیال، 
بهبهان و حتی نجف اشرف )در چارچوب حرکت 
زائران اربعین( به اج��رای نمایش بپردازد. فصل 
ش��یدایی پیش از این آخرین نمایش خود را در 
ته��ران برگزار کرده بود و با اجرای نمایش بزرگ 
فصل وصل در ایام ماه مبارک رمضان در باغ موزه 
دفاع مقدس ش��هر تهران بسیاری از نظرات را به 
خود جلب کرده بود.  نمایش بزرگ فصل شیدایی 
ک��ه به همت مرک��ز هنرهای نمایش��ی انقلاب 
اس��لامی اجرا می ش��ود از 20 تا 29 مردادماه در 
مجتمع فرهنگی مرحوم سلحشور واقع در جاده 
امامزاده باراجین، جنب مجتمع طلائیه هر شب از 

ساعت 21 برگزار می شود.

کناره گیری حجت الاسلام زائری 
از مدیریت »سرچشمه« 

حجت الاس��لام محمدرضا زائری از مدیریت 
مجموعه فرهنگی سرچشمه کناره گیری کرد. 
به گزارش مهر، حجت الاسلام محمدرضا زائری 
از مدیریت مجموعه فرهنگی ش��هدای انقلاب 
اسلامی )سرچشمه( کناره گیری کرد. زائری پس 
از حضور 3 ساله خود در این مجموعه فرهنگی، 
با انتشار پیامی در یکی از شبکه های مجازی از 
کناره گیری خود از مدیریت این مجموعه خبر 
داده اس��ت. زائری عنوان ک��رده پس از انتخاب 
مدیر جدید این مجموعه و تحویل فعالیت های 
مرکز به وی تصمیم دارد به فعالیت های هیات 
قرآنی احیا رسیدگی کند که از زیرمجموعه های 
فعال در نشریه خیمه با مدیرمسؤولی وی است.

فرهاد اصلانی: 
سازمان سینمایی هرچه جلوتر 
می رود، محافظه کارتر می شود

فره��اد اصلان��ی، بازیگ��ر س��ینما درباره 
مشکلات اخیر فیلمس��ازان در زمینه دریافت 
پروانه س��اخت و نمایش اظهار داشت: به نظرم 
سازمان س��ینمایی در این دولت هرچه جلوتر 
می رود، محافظه کارتر می شود؛ در واقع دست 
به ریسک نمی زند.به گزارش باشگاه خبرنگاران 
جوان، بازیگر آثار سینمایی و تلویزیونی با انتقاد 
از عدم ثبات در عملکرد مدیران سینما، افزود: 
امیدوار بودیم شرایط سینما رو به جلو حرکت 
کند. با ای��ن حال، این روزها ک��ه از نزدیک با 
فیلمسازان صحبت می کنیم، از مسیر رنج آور 
دریافت پروانه س��اخت می گویند. امیدوارم در 
انتخاباتی که برگزار می شود، شرایط رو به بهبود 
برود. می توان پیش بینی کرد هرچه به انتخابات 
نزدیک  ش��ویم، اوضاع تا حدودی تحت الشعاع 
مسائل سیاسی قرار  گیرد. البته این جای تاسف 
دارد. در کل امیدوارم شاهد اتفاقات بهتری در 

دوره بعدی سازمان سینمایی باشیم.

علی ملاقلی پور:
کتاب باز هستم

فیل��م  کارگ��ردان  ملاقلی پ��ور،   عل��ی 
 »قن��دون جهیزی��ه« در برنام��ه تلویزیون��ی 
»کتاب باز« گفت: از وقتی وارد س��ینما شدم 
کت��اب خوان��دن را ش��روع کردم. ب��ه گزارش 
فارس، علی ملاقلی پور درباره کتابخوانی خود 
افزود: کتاب باز هس��تم به این معنی که کتاب 
را خیلی دوس��ت دارم و تلاش می کنم بخوانم 
و بخ��رم و هدیه بده��م. وی در ادامه به نحوه 
کتابخوان ش��دنش اش��اره کرد و گفت: به این 
فکر می کن��م چ��را در دوره ای از عمرم کتاب 
نمی خواندم. از وقتی وارد س��ینما شدم کتاب 
خواندن را شروع کردم. قبلش خیلی کم کتاب 
خوان��ده ام و دلیلش هم این بود، کتاب هایی به 
من هدیه داده می شد که مورد علاقه ام نبود و 
من به این نتیجه می رسیدم که کلا کتاب چیز 
جالبی نیست و به این فکر نمی کردم که شاید 
کتاب مورد علاقه ام را هنوز پیدا نکرده ام. مثلا 
در دوره تحصیلی راهنمای��ی که یک نوجوان 
بودم کتابی به من هدیه داده شد که در ظاهر 
یک کتاب داستان بود ولی در واقع پر از مسائل 
فلسفی سنگین بود که من در حین خواندنش 
چیزی از آن متوجه نمی شدم و این باعث شده 
بود فکر کنم کلا کتاب س��نگین اس��ت و من 
ب��ه  درد کتابخوانی نمی خورم. کارگردان فیلم 
سینمایی »قندون جهیزیه« گفت: ما به کتاب 
و سینمای نوجوان کمتر توجه کرده ایم و انگار 
می ترسیم اطلاعاتی راجع به جوانی به نوجوان 
بدهیم در حالی که نوجوان پر از سوالاتی راجع 
به جوانی اس��ت. این کارگردان سینما در ادامه 
گفت: به عنوان کسی که می خواهم نویسندگی 
و کارگردانی کنم لازم اس��ت راجع به حرفه ام 
مطالعه زیادی داشته باشم و کتاب خواندن روی 

کارم تاثیر زیادی گذاشته است.

تولید بازی »حاج احمد«

موسس��ه مصاف از آغاز پ��روژه تولید بازی 
رایان��ه ای ب��ا موضوع »نج��ات س��ردار احمد 
متوس��لیان از زندان رژیم صهیونیستی« خبر 
داد. به گزارش فارس، مهدی خزاف، مدیر پروژه 
تولید بازی »حاج احمد« درباره س��اخت این 
مجموعه گفت: »ایده پروژه احمد متوس��لیان 
را جناب )علی اکبر( رائفی پور )مدیر موسس��ه 
مصاف( از 4 س��ال پیش مطرح ک��رد. اما تیم 
منس��جمی برای شروع این کار نبود و به دلیل 
اینکه نمی توانس��تیم یک تیم را مستقر کنیم، 
زمان کلیدخوردن پروژه اندکی به تاخیر افتاد. 
تا اینکه 8 ماه گذشته تیمی در داخل مجموعه 
مصاف تش��کیل دادیم و ش��روع ب��ه کار روی 
داس��تان و بازی نامه این پ��روژه کردیم. خزاف 
افزود: مجموعه مصاف یک مجموعه فرهنگی 
و رس��انه ای اس��ت که اص��ل کار آن مبارزه با 
صهیونیسم و اومانیسم است و با توجه به اهمیت 
عمل انتظار فرج، موسسه از سال 1391 به طور 
رسمی فعالیت خود را در زمینه دشمن شناسی 
و مهدوی��ت و ب��ا ه��دف زمینه س��ازی ظهور 
حض��رت صاحب الامر ارواحنا ف��داه آغاز کرده 
است. بخش بازی س��ازی اما 8 ماه است رسما 
فعالیتش را در موسسه آغاز کرده است. خزاف 
درب��اره دیگر پروژه های موسس��ه گفت: بازی 
»Clash Of Quenel« آخری��ن بازی تولید 
شده در استودیوی بازی سازی موسسه مصاف 
با موضوعیت ضدصهیونیستی است. این بازی با 
الهام از فعالیت های اعتراضی- ضدصهیونیستی 
  »Dieudonné M'bala M'bala« دیودونه
ساخته شده است و نمایش دهنده تقابل جریان 

حق و باطل در سراسر جهان است.

پیش از ظهر پنجش��نبه 24 تیر 9۵، جمعی از 
ش��اعران آیینی و مداحان اهل بیت )علیهم السلام( 
خراسان در حرم مطهر رضوی با رهبر انقلاب دیدار 
کردند. رهب��ر انقلاب در این دیدار با بر ش��مردن 
نیازمندی ه��ای امروز جهان اس��لام عنوان کردند: 
به اعتقاد بنده برترینِ ای��ن نیازمندی  ها، نیازهای  
تبیینی  و بصیرت افزایی  و تحکیم معارف انقلاب و 
اسلام ]است[؛ اینها در رأس همه این نیازها است. 
ما اب��زارش را هم بحمدالله داریم. یکی  از ابزارهایی  
که ما داریم و دیگران در دنیا معمولاً ندارند، همین 
مداحی  است، همین روضه خوانی  است، همین منبر 

است، همین مجالس مردمی  است. 
پایگاه اطلاع رسانی Khamenei.ir متن بیانات 
رهبر انقلاب در این دیدار را منتشر کرده است که 

در زیر می خوانید.
بسم الله الرحمن الرحیم

خیلی  مایل ب��ودم که از یکایک ش��عرایی  که 
در اینجا تش��ریف دارند شعر بش��نوم و از یکایک 
نغمه س��رایان مذهبی  و مداحان، نغمه هایش��ان را 
گوش کنم. متأس��فانه مثل همیشه آنچه میل دل 
ما است، در عمل اتفاق نمی  افتد ولی  همان مقداری  
که شنفتیم، هم حقیقتاً بهره بردیم و استفاده کردیم 
و هم بنده خوشحال شدم. واقعاً من خوشحال شدم 
از اینکه مش��اهده کردم در مشهد همچنان - بلکه 
بهتر از گذشته- هم ذوق های  فراوان و لطافت های  
ش��عری  و ریزه کاری  های  زیبای  ادبی  در ش��عرها 
وج��ود دارد و هم حنجره های  مخملین و مطلوب 
و شیرین الحمدلله در مشهد زیاد است. من خیلی  
خوشحال شدم از این واقعیتی  که انسان در مشهد 
ملاحظه می کند. خب! در گذش��ته هم کم وبیش 
همین جور بود. البته از لحاظ شعری، مشهد همیشه 
جلو بود از جاهای  دیگری  که ما می  ش��ناختیم-تا 
آن حدی  که ما می دیدیم. در آن س��ال های  دوران 
جوانی ِ ما، مشهد به طور مجموعی  و جمعی  جلوتر 
از خیلی  جاهای  دیگر بود- لکن از لحاظ مداحی  و 
خوش خوانی  و نغمه سرایی  دینی، نه؛ مشهد در این 
حدی  که امروز انسان مشاهده می کند و می بیند، در 
زمان ما نبود. یک تعداد محدودی  بودند، شاید بشود 
گفت تعداد انگشت شماری  بودند که می توانستند 
ش��عر خوب را با آهن��گ خوب و ص��دای  خوش 
بخوانن��د. خب! بنابراین جای  ش��کر دارد و خدای  

متعال را شاکریم بر این نعمت.
آنچه م��ن تأکی��د می کنم همان ط��ور که در 
ش��عرهای  ش��عرای  عزیزمان مش��اهده کردیم و 
همچنین در برخی  از اشعار مداحان عزیز شنیدیم، 
]این اس��ت:[ امروز دنیای  اس��لام نیازمندی  هایی  
دارد. دنیای  اس��لام امروز در یک مرحله حس��اس 
تاریخی  دارد به سَر می برد. اینهایی  که شما ملاحظه 
می کنید-آل س��عود آن ج��وری، یم��ن آن جوری، 

عراق این جوری، س��وریه آن جوری، مسائل مربوط 
به آمریکا، مس��ائل مربوط به رژیم صهیونیس��تی، 
کارهایی  ک��ه در منطقه می کنن��د، تصمیم هایی  
که می گیرند، فش��اری  که روی  جمهوری  اسلامی  
می  آورند- یک مجموعه کار است، یک هدفی  دارد 
دنبال می ش��ود. در یک چنین شرایطی  که دنیای  
اسلام در واقع از یک پیچ تاریخی  دارد عبور می کند، 
ما وظایفی  داری��م، ما تکالیفی  داریم؛ هر کدام مان 
به ی��ک نحوی، نمی توانیم غفلت کنیم از نیازهای  
امروزِ دنیای  اسلام؛ در رأس این نیازها هم، نیازهای  
جمهوری  اس��لامی  است؛ چون جمهوری  اسلامی  
می��ان دار این حادثه عظیم اس��ت. بل��ه، بازیگران 
بسیارند؛ کنندگان و کنشگران و فعالان در دنیای  
اسلام زیادند، از همه نوعش اما میان دار، جمهوری  
اسلامی  است. مطمئناً اگر جمهوری  اسلامی  نبود، 
اگر امام بزرگوار نبود، اگر آن فریاد ملکوتی  متکی  به 
سنت های  الهی  در این کشور نبود، این حوادث در 
دنیای  اسلام نبود و استکبار بدون هیچ گونه مانعی  
کار خودش را دنبال می کرد و هیچ احتیاجی  به این  
همه چالش هم نداشت، این همه مشکل هم برای  
استکبار وجود نداشت بنابراین جمهوری  اسلامی  
امروز نیازمندی  های��ی  دارد که این نیازمندی  ها را 

ماها باید تأمین کنیم.
به اعتقاد بنده برترین این نیازمندی  ها، نیازهای  
تبیینی  و بصیرت افزایی  و تحکیم معارف انقلاب و 
اسلام ]اس��ت[؛ اینها در رأس همه این نیازهاست. 
ما اب��زارش را هم بحمدالله داریم. یکی  از ابزارهایی  

که ما داریم و دیگران در دنیا معمولاً ندارند، همین 
مداحی  اس��ت، همین روضه خوانی  اس��ت، همین 
منبر اس��ت، همین مجالس مردمی  است؛ این در 
دنیا معمول نیس��ت. در دنیا اینکه حالا یک نفر را 
یک جایی  دعوت کنند برود منبر، هزار نفر، 2 هزار 
نفر، ۵ هزار نفر، بدون دعوت، با شوق دل خودشان 
آنجا حاضر بشوند، بنشینند یک ساعت به حرف او 
گوش بدهند، چنین چیزی  در دنیا نیست؛ معمولاً 
با زحمت، با پروپاگاندا، با جاذبه های  جنسی، با انواع  
و اقسام جاذبه ها افراد را می کشانند به مجالس. اینکه 
حالا در اعلامیه می نویسند که یک مداحی  -آقای  
فلان کس- فلان جا می رود و مردم هجوم می  آورند 
می روند می  نشینند گوش می کنند، این را ما داریم، 
دیگران ندارند؛ این نعمت است، این را قدر بدانیم، از 
این فرصت استفاده کنیم. شعر هم همین جور است. 
بنابراین امروز، هم ]در ش��عر[ شعرای  عزیز ما- که 
خب امروز الحمدلله خیلی  خوب بود، ش��عرهایی  
که دوستان گفته بودند، به خصوص بعضی  خیلی  
خوب بود؛ درس��ت منطبق با نیازها بود، منطبق با 
همان چیزی  ب��ود که امروز جامعه ما نیاز دارد که 
بداند، بفهمد؛ در جهت بصیرت افزایی  بود- هم در 
خواندن نغمه سرایان و مداحان عزیزی  که خواندند 
با صداهای  خ��وش، الحمدلله اینها تا حدود زیادی  
تأمین می شود.  لکن من می خواهم برای  همیشه 
توصی��ه کنم، یعنی  واقعاً به فکر باش��ید، وقتی  که 
ش��ما ش��عر می خوانید یا دم می دهید تا مثلاً در 
نوحه خوانی  سینه بزنند، چیزی  بگویید که آن کس 

که س��ینه می زند، بر معرفتش بیفزاید، یک چیز 
جدیدی  بفهمد. بله، می ش��ود گریه گرفت و مثلًا 
فرض کنید که مصیبت خوانی  کرد بدون بصیرت، 
آن هم یک مرحله ای  است، بلاشک یک مرحله ای  
از فضیلت است اما آن فضیلت برتر، آن هدف اعلی، 
آن غایت القُصوی   از همه   این مقدمات، این اس��ت 
که ما بصیرت هایمان افزایش پیدا کند؛ نس��بت به 
ائمه، نسبت به قرآن، نس��بت به اسلام، نسبت به 
آینده جامعه جهانی؛ اینها هدف های  اصلی  است، 
اینها باید ان ش��اءالله در ش��عرهای  ما هم بیاید، در 
خواندن ها و مداحی  ه��ای  ما هم بیاید. به  هر حال 
خیلی  متشکریم از اینکه امروز اینجا تشریف آوردید. 
از برادرانی  که این جلس��ه را تدارک دیدند تش��کر 
می کنیم. حاج آقای  اکبرزاده چند س��ال است که- 
3-2 مرتبه- به من گفتند این جلس��ه را بگذاریم. 
من هم نیتش را داشتم منتها نشده و در سفرهای  
مشهد نتوانس��تیم یعنی  غالباً گرفتاریم. سفرهای  
مشهد هم برای  ما سفر فراغت نیست به آن معنا، 
نشده بود، الحمدلله امسال و امروز اتفاق افتاد و شد. 
از اینکه نتوانستیم شعر شعرای  عزیز دیگر را بشنویم 
و استفاده کنیم، از آنها عذرخواهی  می کنم؛ ]البته[ 
اگر من باید عذرخواهی  کنم، اگر آقای  واعظی  باید 
عذرخواهی  کند، ایشان عذرخواهی  کند! به هرحال 
امیدواریم ان شاءالله که همه تان موفق باشید، مؤید 
باش��ید، خدای  متعال هم فرصتی  ب��ه ما بدهد و 

عمری  بدهد که بتوانیم باز هم از شماها بشنویم.
والسلام علیکم و رحمه 00 الله و برکاته 

متن بیانات رهبر انقلاب در دیدار شاعران آیینی و مداحان اهل بیت)علیهم السلام( خراسان 

میان دار، جمهوری  اسلامی  است
اخبار
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مس��ؤول دبیرخانه مس��ابقه کت��اب و زندگی 
می گوید اگر مشکلات توزیع کتاب در کشور مرتفع 
می شد امکان فروش نزدیک به 200 هزار نسخه از 
کتاب »رویای نیمه ش��ب« در سراسر کشور وجود 
داشت. به گزارش  مهر، احمد ذوعلم درباره آخرین 
وضعیت برگزاری مسابقه کتاب و زندگی اظهار کرد: 
تا الان حدود 100 هزار نس��خه از کتاب منتشر و 
توزیع ش��ده اس��ت. البته فصل بعد از نمایشگاه تا 
ابتدای پاییز، زمستان کتاب در ایران است و فصل 
خواب آن. امسال گرمای هوا  و مسائل اقتصادی هم 
مزید بر علت ش��د که کتابفروشی ها اوضاع خوبی 
نداشته باشند و ما نیز. از سوی دیگر هنوز کمی زود 
اس��ت بخواهیم درباره اثرات تیزری که برای کتاب 
ساختیم صحبت کنیم، منتها به نسبت میانگین 
فروش کتاب حتما اوضاع با این تیزر بهتر بوده است. 

وی افزود: ارتباط و بازخوردی 
که من از کتابفروشان دریافت 
کردم نش��ان از ای��ن دارد که 
ف��روش کتاب بهتر ش��ده اما 
هنوز آن انفج��اری را که مد 
نظر داشته ایم رخ نداده است 
به نظرم باید صبر کرد تا این 

تیزر بهتر دیده ش��ود. ذوعلم ادام��ه داد: ما پخش 
خوبی برای کتاب داشتیم اما هنوز به نظرم مشکل 
پخش از مشکلات جدی ماست. من این مساله را 
در بازخوردهای مخاطبان در شبکه های اجتماعی 
به خوبی حس کرده ام. ما در این دوره از مس��ابقه 
به عن��وان مثال دیدی��م واکنش ها ب��ه کتاب در 
اینستاگرام بیشتر از سایر شبکه هاست. من در این 
 شبکه با دوستانی برخورد کرده ام که در استان های 

دور افتاده کتاب را می خواستند 
و در دسترس ش��ان نبود و در 
نهایت ناچار از خرید اینترنتی 
کتاب شده اند که هزینه پست 
را نیز ب��ه هزینه خرید کتاب 
آنها می افزای��د. این به نظرم 
مشکل اصلی بحث کتاب در 
ایران یعنی بحث توزیع را دوباره یادآوری می کند. 
مسؤول دبیرخانه مسابقه کتاب و زندگی ادامه داد: 
عمده فروش ما در این دوره از مسابقه فروشگاهی 
اس��ت و فروش اینترنتی و پیامک��ی چندان مورد 
استقبال قرار نگرفته است. از سوی دیگر من الان 
آماری ندارم که چند کتابفروش��ی در کشور کار را 
پخش می کنند اما 3 ش��رکت بزرگ پخش کتاب 
را در دست توزیع دارند. اگر موسسات دیگری هم 

مایل باشند از نظر ما ایرادی ندارد ولی در کل این 
دوره از مس��ابقه وضعیت نابهنجار پخش کتاب در 
کشور و خلأهای موجود در آن را به خوبی برای ما 
نمایان کرد. البته ما در این دوره سعی کردیم از نظر 
مالی درگیر کتاب نباشیم و خود ناشر کار پخش را 
پیش می برد. در واقع دبیرخانه بیشتر روی تبلیغ 
متمرکز ش��ده است و خواستیم کتاب با تبلیغ راه 
توزیع اش را باز کند. وی در همین زمینه افزود: ما 
در کشور حدود 2 هزار کتابفروشی داریم. اگر همه 
آنها کتاب را داشتند تصور کنید چه اتفاق و انقلابی 
رخ م��ی داد. به نظر من ب��ا این حرکت ممکن بود 
کتاب در حدود 200 هزار نس��خه هم در کشور به 
فروش برسد اما وقتی سیستم توزیع اجازه رساندن 
کتاب به همه بخش های کش��ور را نمی دهد، این 

مشکلات نیز کماکان باقی می ماند.

ذوعلم: مشکل اصلی »کتاب« در ایران توزیع است

»رویای نیمه شب« پتانسیل فروش 2۰۰ هزار نسخه  را هم دارد

 نمی توانیم از نیازهای امروز دنیای اسلام غفلت کنیم

در مراسم رونمایی 2 کتاب »به سپیدی یک رویا« و »یوما« مطرح شد

داوود میرباقری: 2۰ سال است آرزوی ساختن »سلمان« را دارم
داوود میرباق��ری گف��ت: علاق��ه 
بسیاری دارم که سریال »سلمان« 
را بسازم اما 20 س��ال است نتوانسته ام آن را کلید 
بزنم. به گزارش تسنیم، مراسم رونمایی از کتاب »به 
سپیدی یک رویا« نوشته فاطمه سلیمانی و کتاب 
»یوما« نوشته مریم راهی تحت عنوان »آیین دیدار 
با 2 کتاب« در مجموعه فرهنگی ش��هدای انقلاب 
)سرچشمه( با حضور چهره های فرهنگی و هنری 
از جمله حجت الاسلام زائری، محمدحسین لطیفی، 
داوود میرباقری، س��هیلا لرستانی و فراست برگزار 
ش��د. در ابتدای این مراس��م، مریم راهی نویسنده 
کتاب »یوما« اظهار کرد: بسیار علاقه مند به تاریخ 
هستم مخصوصاً نوشتن راجع به بزرگان دینم؛ اینکه 
راجع به حضرت خدیجه بنویسم برایم بسیار دشوار 
بود. پس از یک سال تحقیق قلم به دست گرفتم و 
خوشبختانه کتاب یوما را به رشته تحریر درآوردم. 

همچنین فاطمه س��لیمانی، نویس��نده کتاب »به 
س��پیدی یک رویا« در این مراسم گفت: متاسفانه 
منابع کمی برای نوشتن کتاب برای بزرگان دین مان 

وج��ود دارد، تحقیق من برای 
این کت��اب بی��ش از 6 ماه به 
طول انجامید. خط قرمزهایی 
ب��رای نوش��تن در زمینه های 
مذهبی وجود دارد که رعایت 
آنها کار را بسیار دشوار می کند. 

فراست نیز در این مراسم بیان کرد: به نظرم در این 
روزها هر کسی که به ادبیات بپردازد قابل ستایش 
است چه برس��د به آنکه جنبه های دینی را هم در 
ش��عر و داستان خود بگنجاند. به نظرم نقطه عطف 
ه��ر دو کتاب پرداختن به مقوله های دینی اس��ت 
که در یکی از این کتاب ها داستان زندگی حضرت 
معصومه نوش��ته شده اس��ت و در دیگری داستان 

زندگ��ی حضرت خدیجه که متاس��فانه کتاب های 
زیادی درباره این دو عزیز وجود ندارد. وقتی مقوله 
دینی به ارزش های هنری وارد می ش��ود دریچه ای 
دیگ��ر در برابر ما باز می ش��ود 
که ادبیات داستانی را متحول 
می کند. وی افزود: نکته جالبی 
که توجهم را جل��ب کرد این 
بود که هر دو کت��اب را 2 بانو 
درباره 2 بانوی بزرگ اسلام به 
رشته تحریر درآورده اند. اینکه رمان، به عنوان قالب 
در این کتاب انتخاب ش��ده است بسیار خوب است 
ام��ا به نظرم قدری با رمان های معمول فاصله دارد. 
همچنی��ن داوود میرباقری، کارگردان و فیلمس��از 
س��ینما و تلویزیون در این مراس��م گفت: 20 سال 
اس��ت که آرزوی ساختن فیلم س��لمان را دارم اما 
متاسفانه این اتفاق هنوز جامه عمل به خود ندیده 

است. در حوزه های نمایشی برای پرداختن به برخی 
شخصیت های دینی محدودیت هایی وجود دارد اما 
به نظرم کار دوستان نویسنده قدری راحت و آسان تر 
است، چرا که این محدودیت ها در عرصه نویسندگی 
و داستان  نویس��ی کمتر اس��ت. وی افزود: در حال 
حاضر نوش��تن درباره ش��خصیت های دینی بسیار 
سخت است، چرا که منابع و اسناد درباره آنها بسیار 
کم است. گاهاً در فیلم ها برای نبود برخی از سندها 
با مشکل مواجه می شویم.  محمدحسین لطیفی، 
کارگردان س��ینما و تلویزیون در این مراس��م بیان 
کرد: بس��یار خوشحالم که این 2 بانوی عزیز درباره 
2 بانوی عزیز دین مان کتاب نوشته اند. من هم با نظر 
دوستان درباره کمبود اسناد و کتاب درباره بزرگان 
دین موافق هستم. احساس می کنم این 2 کتاب با 
رمان فاصله دارند که صحبت های بیشتر درباره آن 
را در جلسه نقد و بررسی این کتاب ها بازگو می کنم.

گزارش


